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Veneration

Veneration التَعظيم

Veneration of Rulers

راءمالا تَعظيم

.ـ رسول اله‏ (صلَّ اله علَيه و آله): من مدَح سلطاناً جائراً وتَخَفَّف وتَضعضع لَه طَمعاً فيه كانَ قَرينَه إلَ النّار1ِ

1– The Prophet (S) said, ‘Do not stand up [for others] like the foreigners stand up for each other.’ [Bihar
al-Anwar, v. 16, p. 240]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): من أحب أن يمثُل لَه الرِجال فَلْيتبوا مقعدَه ف النّار2ِ

2– The Prophet (S) said, ‘Whoever likes people to stand up for him should take a seat for himself in the
Fire.’ [Bihar al-Anwar, v. 16, p. 240]

ـ بحار الأنوار عن أب ذَرٍ رحمه‏ اله: رأيت سلمانَ وبِلالا يقبِلانِ إلَ النَّبِ (صلَّ اله علَيه و آله) إذ انب سلمان3ُ
عل قَدَم رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) يقَبِلُها ، فزجره النّبِ (صلَّ اله علَيه و آله) عن ذلكَ ، ثُم قال لَه: يا
.سلمانُ ، لا تَصنَع ب ما تَصنَع الأعاجِم بِملوكها ، أنا عبدٌ من عبيدِ اله‏ِ آكل مما يأكل العبدُ ، وأقعدُ كما يقعدُ العبدُ

3– Abu Dharr [may Allah have mercy on him] narrated, ‘I saw Salman and Bilal approaching the Prophet
(S) when Salman threw himself at the Prophet (S)’s feet, kissing them. So the Prophet (S) stopped him
from doing that, and said to him, ‘O Salman, do not do unto me as the foreigners do with their kings – I
am a servant from among the servants of Allah, eating what a servant eats and sitting how a servant
sits.’ [Bihar al-Anwar, v. 76, p. 63, no. 3]
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4لوا لَهجالأنبارِ فَتَر هاقيند الشّام َإل سيرِهعندَ م هيوقَد لَق (لامالّس لَيهع) [ؤمنينالم أمير] البلاغة: قال ـ نهج
واشتَدُّوا بين يدَيه ، فقال: ما هذا الّذي صنَعتُموه ؟ فَقالوا: خُلق منّا نُعظّم بِه اُمراءنا ، فقال: واله‏ِ ما ينتَفع بِهذا
، قابها العراءشَقَّةَ والم رم ، وما أخسترآخ ف م ، وتَشقَونَ بِهنياكد م فأنفُس لم لَتَشُقُّونَ عَّم ! وإنراؤكاُم
!وأربح الدَّعةَ معها الأمانُ من النّارِ

4– Imam Ali (a.s.) was proceeding towards Syria, when the peasants of al-Anbar upon seeing him,
dismounted from their mounts and started running towards him. He enquired, ‘What is this you are
doing’ to which they replied, ‘This is the way we respect our leaders.’ So he said, ‘By Allah, this does not
benefit your leaders in any way, whilst you are belabouring yourself in this world and earning misery for
yourselves in the Hereafter. How wasteful is the labour in whose wake lies chastisement, and how
profitable the composure which brings safety from the Fire!’ [Nahjul Balaghah, Saying 37]
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التَّعظيم نم غنبما ي

5القُرآنِ ، والإمام لوحام ، ةةَ ذي الشَّيبرامك وجله‏ِ عزلالِ الج ن تَعظيمإنَّ م :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
.العادِلِ

5– The Prophet (S) said, ‘Verily venerating Allah’s Exaltedness involves honouring the old, the bearer of
the Qur’ an and the just Imam.’ [Kanz al-’Ummal, no. 25507]

6الدِّين ف لجرل إ روهـ: م لجلرتَعظيما ل يامالق نع ئلا سـ لَم (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

6– Imam al-Sadiq (a.s.) when asked about standing in veneration of someone, replied, ‘It is an
abominable act, except when standing for a man of religion.’ [al-Mahasin, v. 1, p. 364, no. 786]

7هِبن قَرول ، هدولا تَطر ههلجل لرِ الجاهّغوص ، نازَعتَهعْ مود هلمعل مالعال مّظع :(لامالّس لَيهع) اظمال ـ الإمام
همّلوع .

7– Imam al-Kazim (a.s.) said, ‘Venerate the scholar for his knowledge and abandon argumentation with
him. Depreciate the ignorant man for his ignorance but do not drive him away. Rather draw him near and
teach him.’ [Tuhaf al-’Uqul, no. 394]
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